



As the patron of the Alcuin Society, I am always pleased to extend warmest greetings to its members, as well as to the authors, designers and publishers of the books selected for the *2014 Alcuin Awards for Excellence in Book Design in Canada*.

I am an avid bibliophile, and while each page of a book reflects the efforts and the talent of the graphic artists behind its creation, I think it is almost impossible for the uninitiated to properly appreciate the scope of their work. One thing is certain, however: thanks to their fertile imagination, and a judicious use of colours and textures, graphic designers open up a window for us on the images that add such a special dimension to the words they accompany.

The winners of the Alcuin Awards for Excellence in Book Design were not chosen by happenstance. Experts in the field carefully examined every aspect of the books on the short list, to discover this year's rare gems that will expand the outreach of Canadian expertise and raise the bar for graphic design at home and abroad.

I congratulate the award winners and the Alcuin Society board members on their commitment to the vitality of the Canadian cultural sector. Good luck to everyone in the running for the international awards!

His Excellency the Right Honourable  
David Johnston

À titre de président d'honneur de la Société Alcuin, c'est toujours un plaisir de saluer ses membres, ainsi que les auteurs, les concepteurs et les éditeurs des oeuvres retenues pour les *Prix pour l'excellence de la conception graphique du livre au Canada 2014*.

Je suis un grand amateur de livres, et si chaque page d'une oeuvre témoigne des efforts et du talent des graphistes derrière leur création, je pense qu'il est presque impossible pour les non-initiés de bien saisir toute l'ampleur de leur travail. Une chose est néanmoins certaine, grâce à leur fertile imagination, à un usage judicieux de couleurs et de textures, les graphistes nous ouvrent une fenêtre sur des images qui ajoutent une dimension inédite à l'écriture.

Ce n'est pas le fruit du hasard si les lauréates et lauréats ont été choisis comme ayant les meilleures conceptions graphiques au Canada. Des experts en la matière les ont soigneusement examinés, sous toutes leurs facettes, afin de découvrir les perles rares qui contribueront au rayonnement du savoir-faire canadien, et d'élever la barre de la conception graphique ici et à l'étranger.

Je tiens à féliciter les gagnants de ces prix ainsi que les membres du Conseil de la Société Alcuin pour leur engagement envers la vivacité de la sphère culturelle canadienne. Bonne chance à tous ceux et celles qui sont en lice pour les prix internationaux!

Son Excellence le très honorable  
David Johnston